
Protokół Nr XXXVI/08
z sesji Rady Miejskiej w dniu 30 grudnia 2008 r.

Przewodniczący Rady Miejskiej - Bronisław Patynko o godz. 1000 otworzył obrady sesji  
i  po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oznajmił,  iż zgodnie z podpisaną listą 
obecności,  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  20  radnych,  co  wobec  ustawowego 
składu  Rady  wynoszącego  21  osób,  stanowi  kworum  pozwalające  na  podejmowanie 
prawomocnych uchwał. 

Listy obecności -   stanowią załącznik Nr 1  

Proponowany  porządek  dzienny  obrad  przesłany  radnym  przedstawiał  się 
następująco: 

1. Otwarcie obrad.
2. Powołanie sekretarza sesji
3. Podjęcie uchwał w sprawach:
    1/ zmian w budżecie Gminy na rok 2008;
    2/ ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 
        budżetowego 2008.
4. Informacja przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli.
5. Informacje Burmistrza.
6. Zapytania radnych.
7. Informacje Przewodniczącego Rady.
8. Sprawy różne i wolne wnioski.
9. Zamknięcie obrad.   

Przewodniczący poinformował,  że podczas głosowania podniesione ręce liczone będą 
przez wiceprzewodniczącego rady - Andrzeja Wziątka.

Renata Surma  - Burmistrz - prosi o dodatkowe wprowadzenie do porządku obrad sesji 
projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  przewodniczącego  organu 
wykonawczego  jednostek  pomocniczych  gminy,  czyli  dla  sołtysów  i  przewodniczących 
zarządów osiedli.  
Przewodniczący   poddał pod głosowanie wniosek Pani Burmistrz:   
1/ Rada w obecności 19 radnych, w głosowaniu jawnym, 19 głosami za, jednogłośnie  
     przyjęła wniosek o wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały ustalenia  
     wysokości diet dla przewodniczącego organu wykonawczego jednostek pomocniczych 
     gminy.
Przewodniczący  poinformował,  że  dodatkowo  wprowadzona  uchwała  będzie 
rozpatrywana  pod  pozycją  3  w  punkcie  podjęcia  uchwał  oraz  że  realizacja  porządku 
dziennego będzie prowadzona zgodnie z przesłanym zawiadomieniem na dzisiejszą sesję 
uzupełnionym  
o przyjętą przed chwilą poprawką.

Ad 2.
Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu dotyczącego „Powołania sekretarza sesji”.
     Poinformował, że zgodnie z przyjętym wnioskiem na sesji w dniu 29 grudnia 2006 r. 
obowiązki  sekretarza  są  pełnione  przez  radnych  według  kolejności  alfabetycznej.  
Na bieżącej sesji ta godność przypada Elżbiecie Mierzwińskiej.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o wybór sekretarza sesji w osobie radnej 
Elżbiety Mierzwińskiej. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  19  głosami  za,  przy  1 
wstrzymującym się wniosek przyjęła. 
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Ad 3.
1. Przewodniczący przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał”.
1/  Renata  Surma  -  Burmistrz -  przedstawiła  pierwszy  projekt  uchwały  Rady Miejskiej
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008. 
Poinformowała, że na dzień dzisiejszy,  projekt uchwały nie przewiduje żadnych zmian. 
Natomiast tradycją każdego roku jest podjęcie takiej uchwały intencyjnej. Prosi, że gdyby 
zaistniała taka potrzeba w ciągu dnia dzisiejszego lub jutrzejszego i będą potrzebne jakieś 
nieplanowane wydatki, by budżet tegoroczny zamknąć tak jak należy - to aby upoważnić 
ją do wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2008. Jednocześnie deklaruje, że na 
najbliższej sesji przekaże informację, jakie ewentualne zmiany zostały dokonane. 
2/ Teresa Słowińska -  Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała że 
komisja  na  posiedzeniu  w  dniu  30  grudnia  br.  zaopiniowała  pozytywnie propozycję 
Burmistrza wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na rok 2008.
      W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały.
Rada  w  obecności   20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,   19  głosami  za,  przy  1 
wstrzymującym się podjęła:

Uchwałę Nr XXXVI/325/08
w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2008

- stanowiącą załącznik nr 2

2. Przewodniczący przystąpił do realizacji następnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.
1/ Renata Surma - Burmistrz - przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2008.
Biorąc pod uwagę terminy realizacji  zadań na opracowanie dokumentacji,  na realizację 
zadań,  możliwe odbiory zadań przez  wyspecjalizowane komisje, usunięcie stwierdzonych 
usterek itd., wnioskuje o utworzenie wydatków niewygasających z upływem 2008 roku,  
w kwocie: 3 206 459  zł. 
Znajdują się tu m.in. środki niewygasające na remont ulicy Wojska Polskiego w Bystrzycy 
Kłodzkiej,  ponieważ  dopiero  22  grudnia  br.  miała  miejsce  pierwszy  odbiór  
i  została  przedstawiona  przez  powiat  faktura,  stąd  wiadomo,  jaka  kwota  będzie  jako 
środek nie wygasający.  Poza tym są tu też ujęte kwoty na przyłącze energetyczne na 
boisku w Idzikowie i w Starej Łomnicy, ponieważ z powodu wykonania dużej ilości „boisk – 
Orlik 2012”, ciężko jest wykonawcy otrzymać odpowiednie oświetlenie, które powinno być 
założone. Zostało ono zamówione i niestety będzie dopiero w styczniu dostarczone. 
2/ Teresa Słowińska -  Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia br.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady Miejskiej w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 
roku budżetowego 2008.
3/ Jan Kunicki  - radny - mówi,  że nie był  na posiedzeniu Komisji  Budżetu i Finansów
i rozumie, że część zadań ma swoje usprawiedliwienie, ale pozostałą część traktuje jako 
niewykonanie budżetu za rok 2008. 
      W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  18  głosami  za,  przy  2 
wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XXXVI/326/08
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają

 wraz z upływem roku budżetowego 2008
- stanowiącą załącznik nr 3

3. Przewodniczący przystąpił  do realizacji  kolejnego projektu uchwały Rady Miejskiej  
i poprosił Panią Burmistrz o informację dotyczącą tego tematu.
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1/    Renata  Surma  -  Burmistrz -  przedstawiła  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
wysokości  diet  dla  przewodniczącego  organu  wykonawczego  jednostek  pomocniczych 
gminy.  Projekt  tej  uchwały  został  opracowany  w  związku  z  zabezpieczeniem  
w budżecie gminy na rok 2009 środków na ten cel. 
     Przewodniczący organu wykonawczego jednostek pomocniczych  gminy:  na  wsi  - 
sołtys, w mieście – przewodniczący zarządu osiedla, może otrzymać za udział w naradzie 
sołtysów organizowanej przez burmistrza – dietę w następującej wysokości:
-  130 zł – z sołectwa do 100 mieszkańców, tj.: Kamienna, Marianówka, Młoty, Mostowice, 
                  Piotrowice, Spalona, Topolice, Zalesie;
-  155 zł – z sołectwa od 101 do 500 mieszkańców, tj.: Długopole Dolne, Lasówka, 
                  Mielnik, Nowa Bystrzyca, Nowa Łomnica, Nowy Waliszów, Pławnica, Ponikwa, 
                  Poręba, Starkówek, Szklarka, Wójtowice, Wyszki, Zabłocie, Bystrzyca Kłodzka;
-  180 zł – z sołectwa i osiedla powyżej 500 mieszkańców tj.: Długopole Zdrój, Gorzanów, 
                 Idzików, Międzygórze, Stara Bystrzyca, Stara Łomnica, Stary Waliszów, 
                 Wilkanów, Bystrzyca Kłodzka – Osiedle nr 1 i nr 2.
2/ Teresa Słowińska -  Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała że 
komisja na posiedzeniu w dniu 30 grudnia br.  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały 
Rady  Miejskiej  w  sprawie  ustalenia  wysokości  diet  dla  przewodniczącego  organu 
wykonawczego jednostek pomocniczych gminy.
3/ Adam Jaśnikowski - radny - uważa, że te diety są zbyt małe, bo tak naprawdę wielu 
sołtysów  dodaje  do  działalności  społecznej  swoje  prywatne  pieniądze.  Rozmawiał  
z kilkoma sołtysami i wydają oni przeciętnie około 200, 250 zł. 
     W  związku  z  tym,  że  nie  było  więcej  uwag,  Przewodniczący  przystąpił  do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. 
Rada  w  obecności  20  radnych,  w  głosowaniu  jawnym,  17  głosami  za,  przy  3 
wstrzymujących się podjęła:

Uchwałę Nr XXXVI/327/08 
w sprawie ustalenia wysokości diet dla przewodniczącego organu 

wykonawczego jednostek pomocniczych gminy
- stanowiącą załącznik nr 4

Ad 4.    
Przewodniczący przystąpił  do  realizacji  punktu  dotyczącego  „Informacji  
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli”. 
Roman  Bogdał -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej -  poinformował,  że  komisja  nie 
pracowała w okresie pomiędzy sesjami. 

Ad 5.
   Przewodniczący przystąpił   do    realizacji   punktu    dotyczącego   „Informacji 
Burmistrza”.
Renata Surma  - Burmistrz - przedstawia informację z realizacji zadań gminy w okresie 
pomiędzy Sesjami Rady Miejskiej (19.12.2008 r. - 30.12.2008 r.)
1/ 22.12.2008 r.
- spotkanie u poseł Moniki Wielichowskiej z Prezesem PKS SA w Kłodzku p. Markiem  
   Baweckim, szefami Placówek Terenowych PKS w Bystrzycy Kłodzkiej i Nowej 
   Rudzie oraz Burmistrzami w sprawie ewentualnej komunalizacji PKS. 
 Dokumenty,  które  otrzymała  od  p.  prezesa  wraz  z  opinią  radcy  prawnego  zostaną
   przekazane do Biura Rady z prośbą, aby państwo radni mogli przeanalizować 
  i wypracować opinię do tego pomysłu. Nie ukrywa, że jej zdanie na ten temat, które  
  z resztą przedstawiła na tym spotkaniu, jest takie, że nie powinniśmy wchodzić w to  
  zadanie. Nie wie natomiast jaka będzie zmiana ustawy, która ma wejść w życie pod  
   koniec przyszłego roku, mówiąca o transporcie publicznym. Prawdopodobnie będzie to
  następne zadanie gminy.  Nie wie,  jak do tego podejdą parlamentarzyści,  natomiast  
   patrząc na wynik ujemny Placówki Terenowej w Bystrzycy Kłodzkiej  i tabor, który tam 
   jest, nie byłaby za tym, aby gmina podchodziła do tego zadania w pozytywny sposób.  

3



   Dodaje też, że pracownicy Palcówki Terenowej w Bystrzycy Kłodzkiej ci, którzy mają 
   uprawnienia emerytalne, to odeszliby na emeryturę, natomiast żadna osoba nie byłaby 
   zwolniona tylko pracowałaby w Kłodzku. 
- spotkanie przedświąteczne z Jego Ekscelencją Biskupem Świdnickim Ignacym Decem. 
2/ 23.12.2008 r.
-  podpisanie  umowy w  Urzędzie  Marszałkowskim  na  dofinansowanie  remontu  dachu  
   w WDK w Nowym Waliszowie w ramach programu „Malej Odnowy Wsi” ,
- podpisanie umowy w PFRON we Wrocławiu w sprawie dotacji na dożywianie dzieci 
   w wieku szkolnym.
3/ Gospodarka lokalowa:
- lokale użytkowe przejęte: 1,
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 0,
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 0,
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze rokowań: 0,
- pozyskane mieszkania: 0,
-  przydzielone  mieszkania  po  zakończonym  remoncie  kapitalnym  –  1,
- zamiany mieszkań: 0

wzajemne (pomiędzy najemcami): 0,
   z urzędu: 0,
4/ Gospodarka mieniem gminnym:
- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 2
• mieszkalne: 2,
• użytkowe: 0,
• budynki (budowle): 0,
• nieruchomości niezabudowane: 
          działki budowlane: 0,

            grunty rolne: 0,
  • przejęcie na własność gminy: 0,
- dzierżawa gruntów rolnych: 3,
- lokale użytkowe oddane w najem: 0.
5/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 4;
6/ Informacja demograficzna:
- urodzenia: 4,
- zgony: 2.

Ad 6.
1/Przewodniczący przystąpił do realizacji  punktu „Zapytania radnych”
2/ Adam Jaśnikowski - radny - pyta odnośnie złożonego wniosku na przedostatniej sesji 
przez  radnego  Szkwarka  w  sprawie  pozyskanych  środków  unijnych,  czy  został  ten 
wniosek zrealizowany?
3/  Renata  Surma  -  Burmistrz  -  odpowiedziała,  że  nie  ma  tej  informacji,  ponieważ 
grudniowy Biuletyn został już zlecony do wydrukowania, natomiast w styczniu ukaże się 
następny i taka informacja będzie w nim na pewno zawarta. 
4/ Adam  Jaśnikowski  -  radny  -  pyta  w  takim  razie,  dlaczego  został  w  grudniowym 
Biuletynie umieszczony budżet na 2009 rok? 
5/ Renata Surma  - Burmistrz - odpowiada, że w Biuletynie został umieszczony projekt 
budżetu, który wpłynął do Biura Rady w listopadzie, a nie uchwalony budżet.  
6/ Adam Jaśnikowski  - radny - pyta Przewodniczącego, czy przewiduje dzisiaj lampkę 
szampana, ponieważ na sesji przedświątecznej nie było opłatka. Pyta, bo pierwszy raz od 
wielu lat nie dzieliliśmy się opłatkiem w tym roku. 
7/ Przewodniczący - odpowiada, że składaliśmy sobie życzenia świąteczne i dziś również 
złożymy sobie życzenia noworoczne. 

Ad 7.
    Przewodniczący w punkcie dotyczącym „Informacji Przewodniczącego Rady”.
Przewodniczący poinformował,  że następną sesję  planuje na koniec stycznia 2009 r.  
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i  w związku z tym prosi przewodniczących komisji  stałych, aby do 20 stycznia 2009 r. 
zwołali posiedzenia swoich komisji i wypracowali propozycje planów pracy na rok 2009, 
ponieważ na sesji będą przyjmowane plany pracy komisji i plan pracy rady miejskiej. 
    Dodał też, że w przyszłym tygodniu do przegródek wszystkich radnych zostaną włożone 
druki oświadczeń majątkowych. Prosi, aby radni zapoznali się z nimi i wypełnili je, choć co 
prawda  czas  jest  do  końca  kwietnia,  ale  lepiej  nie  odciągać  tego  na  ostatnią  chwilę. 
Poinformował też, że nadal istnieje obowiązek dołączenia do oświadczenia majątkowego 
zeznania podatkowego na druku PIT. 

Ad 8.
1/  Przewodniczący przystąpił  do  realizacji  kolejnego  punktu  „Sprawy  różne  i  wolne 
wnioski”. 
2/ Renata Surma - Burmistrz - informuje, że gmina bierze udział w programie dla miast 
bliźniaczych pn. „Europe for citizens” - ze strony Gminy Bystrzyca Kłodzka weźmie w nim 
udział 35-cio osobowa grupa ludzi. Będzie to wyjazd do Włoszech do miejscowości Bari,
tj. 1 800 km od nas, w dniach od 11 do 15 stycznia 2009 r. Prosi radnych, że jeżeli są 
osoby chętne na taki wyjazd, aby zapisały się w Biurze Rady, gdyż są jeszcze dwa wolne 
miejsca.  Projekt  ten  przewiduje  określoną  liczbę  ludzi  w  określonym  wieku,  a  przede 
wszystkim skierowany jest do dzieci i młodzieży szkół średnich i nauczycieli. W tej grupie 
35  osobowej  jest  20  uczniów  szkoły  średniej,  2  nauczycieli,  3  przedsiębiorców,  
2 reprezentantów stowarzyszeń i  kultury,  1 tłumacz, oraz przedstawiciele samorządu – 
dlatego jest prośba, aby radni, jako przedstawiciele samorządu, wzięli z w tym programie 
udział. 
3/ Adam Jaśnikowski - radny - pyta o inwestorów w specjalnej strefie ekonomicznej, czy 
coś się dzieje w tej sprawie, czy nie? 
4/ Renata Surma  - Burmistrz - odpowiada, że zostały skierowane pisma do właścicieli 
tartaków  z  prośbą,  żeby  przedstawili,  jaka  jest  możliwość  dostarczenia  wiór,  gdyż 
inwestorzy  rosyjscy  nadal  podtrzymują  swoją  ofertę  inwestycyjną.  W dniu  19  stycznia 
będzie spotkanie z ewentualnymi partnerami z Chin i również w styczniu ma się odbyć 
spotkanie z inwestorem Niemieckim. W tej  chwili  nie jest  w stanie odpowiedzieć, który 
ewentualny inwestor będzie chętny, ponieważ może się okazać, że takich spotkań będzie 
10 i dopiero wtedy ktoś chętny się pojawi. 
    Przewodniczący  -  w  związku  z  tym,  że  jest  to  ostatnie  oficjalne  spotkanie  
w tym roku,  życzy wszystkim samych pomyślności  w przyszłym roku 2009,  aby praca 
samorządowa i  osiągnięcia na tej  płaszczyźnie były dla wszystkich zadawalające. Pani 
Burmistrz  natomiast  życzy  efektywnej  i  bezproblemowej  realizacji  przyjętego budżetu.  
W życiu prywatnym życzył wszystkim przede wszystkim zdrowia i spełnienia wszystkich 
planowanych celów. Do Siego Roku!

Wnioski z sesji:
Sekretarz sesji poinformowała, że nie wpłynął do niej żaden wniosek:

Ad 9. Zamknięcie obrad
      Wobec wyczerpania porządku obrad - Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji 
za pełnienie odpowiedzialnego obowiązku oraz radnym za czynny udział, i  z a m k n ą ł 
o b r a d y  trzydziestej  szóstej sesji  Rady Miejskiej V kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej  
o godz. 10.40

Protokołowała: Wioletta Regulska
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